



## 傳媒午宴 2017

扶康會於 2017 年 2 月 23 日在轄下的社企餐廳「香城茶室」舉行傳媒午宴，吸引了十多間傳媒機構到場採訪。在會上，本會發表「嚴重殘疾人士吞嚥情況」研究摘要，及率先介紹為回應社會需求而開展的「殘疾人士入職後續支援」優化計劃。本會亦向各傳媒及嘉賓介紹新書《幸福玻璃球——12 個真實心理輔導個案》及《「閃亮自己·照耀他人」——40 位殘疾人士的生命故事》。

「嚴重殘疾人士吞嚥情況」研究結果不但有助服務單位掌握服務使用者的吞嚥需要，更有助扶康會制訂介入方案及提供合適的服務，如吞嚥治療，以改善服務使用者的生活質素。此外，「殘疾人士入職後續支援」優化計劃是指在現有的「殘疾人士在職培訓計劃」及「輔助就業服務」以外，以會員制的方式為已退出原有服務的殘疾人士額外提供最長十八個月的後續支援，進一步協助他們適應職場環境及克服當中的困難，從而發揮潛能和貢獻社會。

## Media Lunch 2017

Media lunch 2017 was held by Fu Hong Society at its social enterprise restaurant, City Café, on 23 February 2017 and attracted more than a dozen media agencies to join and cover the news. During the event, the Society released the result of the “Survey on Swallowing Profile of Persons with Severe Disabilities”, and introduced the “Enhanced Project on Post-Employment Support Services” which was responsive to the needs of persons with disabilities. In addition, two new publications, “Glass Ball with Happiness – 12 Real Psychological Treatment Cases” and “Lighting Yourself and Shining on Others – 40 Life Stories of Persons with Disabilities”, were also introduced at the media lunch.



The result of the Survey helps us better understand service users' swallowing needs and develop appropriate intervention strategies and services such as swallowing therapy, so as to improve their quality of lives. Furthermore, apart from the current On the Job Training Programme for People with Disabilities and Supported Employment Service, the said Enhanced Project, which would be on a membership basis and specially launched for those withdrawn from their original services, will provide additional post-employment support services for up to 18 months. The aims of the Enhanced Project are to help its members adapt to workplace environment and overcome difficulties at work, thereby unleashing their potential and enabling them to make contributions to the community.